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                                     PLE DE L’AJUNT AMENT D’ALMENAR 
                                                               Nº 3 

ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 

EL DIA 28 DE SETEMBRE DE 2015 
 

LLOC DE CELEBRACIÓ : Seu provisional de l’Ajuntament del c/Manuel de Pedrolo, 5 
DATA: 28 de setembre de 2015 

HORA D’INICI:  20.30 h. 
HORA  DE FINALITZACIÓ : 22.20 h. 

CARÀCTER : Ordinària 
CONVOCATÒRIA: Primera 

 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS A SESSIONS 
ANTERIORS.-  
 
2.- MODIFICACIÓ DE LA DENOMINACIÓ D’UNA REGIDORIA.-   
 
3.- CANVI EN EL SISTEMA RETRIBUTIU DELS MEMBRES ELE CTES.-  
 
4.- COMISSIÓ DE DELIMITACIÓ DEL TERME MUNICIPAL: RE NOVACIÓ 
DE CÀRRECS.-  
 
5.- PROPOSTA DE FESTES LOCALS PER AL 2016.-  
 
6.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DEL TRAN SPORT 
PÚBLIC DE L’ÀREA DE LLEIDA.-  
 
7.- MOCIÓ DE SUPORT A LA POBLACIÓ REFUGIADA VÍCTIMA  DELS 
CONFLICTES ARMATS A LA MEDITERRÀNIA.-  
 
8.- MODIFICACIÓ DE CRÈDITS AL PRESSUPOST VIGENT NUM . 3/2015.-  
 
9.- PRECS I PREGUNTES.-  

Almenar, 28 de setembre de 2015 
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MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ASSISTENTS:  
 Alcaldessa: 

 Maria Teresa Malla Aige 
Tinents d’Alcalde:  

  Ferran Sánchez Cuenca 
  Carles Ferrer Martínez 
  Jordi Sanuy Moncasi 
 Regidors: 
  Esther Osset Macià 
  Mònica Noguero Estada 
  Joan Ibars Palau  
  Carme Payró Bisart 
  Juan Carlos Buchaca Colell 
  Laia Cequiel Mir 
  Jordi Malla Esqué  
 Secretari-Interventor: 
  Jose Luis Aspa Cortinat 
 
 
 

ORDRE DEL DIA: 
 
 

MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ABSENTS:  
 
         

 
Abans d’iniciar l’examen de l’ordre del dia, la Sra. Alcaldessa fa referència a la publicació 
per part del grup “Som poble viu” a les xarxes socials de la resposta donada per e-mail a 
la seva sol·licitud d’un eBando publicitant la celebració de la sessió del Ple d’avui i invitant 
a la població a assistir-hi. 
 
Considera que no és correcte fer públic a les xarxes socials un missatge privat en el que 
hi figura el nom de la treballadora concreta de l’Ajuntament i llegeix textualment la fórmula 
que s’afegeix a tots els correus electrònics “aquest missatge i qualsevol document que 
porti adjunt, si s’escau, són confidencials i destinats únicament a la persona o entitat a qui 
han estat enviats”. 
 
Considera que el grup SPV ha vulnerat la confidencialitat del missatge i manifesta que 
després de la sessió del Ple l’equip de govern es reunirà per estudiar les mesures a 
adoptar.  
 
El grup SPV considera que independentment de la convocatòria per l’Alcaldia, ells haurien 
de poder informar a la població de la celebració d’un Ple. 
 
La Sra. Alcaldessa declara oberta la sessió del Ple convocada a l’objecte de donar 
compliment al que disposa l’art. 38 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, en 
relació al funcionament i organització de l’Ajuntament. 
 
Seguidament es passa a l’examen dels punts inclosos a l’ordre del dia. 
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1.- APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS A SESSIONS  
ANTERIORS.-  
 
Es sotmet a l’aprovació del Ple els esborranys de les actes corresponents a les sessions 
de 13 de juny, 29 de juny i 2 de setembre de 2015. No es formulen observacions, per tant, 
les actes s’aproven per unanimitat. 
 
El Sr. Ibars, no obstant, demana en nom del seu grup que el text d’alguna de les 
respostes sigui fidedigne. 
 
 
2.- MODIFICACIÓ DE LA DENOMINACIÓ D’UNA REGIDORIA.-   
 
La Sra. Noguero, regidora titular de la Regidoria “Ensenyament, Cultura i Treball” explica 
la proposta dient que es tracta de canviar la denominació “Treball” per la de “Foment de 
l’ocupació”,  atès que la denominació actual pot induir a confusió sobre les tasques 
encomanades a la regidoria. 
 
Tots els regidors i regidores manifesten la seva conformitat amb la proposta. Per tant, la 
Corporació, per unanimitat,  
 
ACORDA:  
 
1. Modificar la denominació actual de la regidoria “ENSENYAMENT, CULTURA I 

TREBALL” per la de “ENSENYAMENT, CULTURA I FOMENT DE L’OCUPACIÓ”. 
 

2. Publicar el present acord al BOP de Lleida. 
 

3.- CANVI EN EL SISTEMA RETRIBUTIU DELS MEMBRES ELE CTES.-  
 
Explica la Sra. Alcaldessa una modificació que només afecta a la retribució de l’Alcaldia i 
que no suposa cap augment de despesa per a la Corporació. 
 
El canvi consisteix en substituir l’assignació a l’alcaldia d’una quantitat fixa mensual en 
concepte d’indemnització per la mateixa quantitat en concepte de retribució. La quota 
íntegra és de 1.800 € mensuals, la qual cosa suposa un sou net de 1.200 €. 
 
Tots els regidors manifesten la seva conformitat amb la proposta, per tant el Ple, 
 
ACORDA:  
 
1. Modificar l’acord del Ple adoptat en sessió de 29 de juny de 2015 substituint, en relació 

a l’alcaldia, la indemnització mensual prevista per una retribució integra de 1.800 euros 
mensuals. 
 

2. Publicar el present acord al BOP de Lleida. 
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4.- COMISSIÓ DE DELIMITACIÓ DEL TERME MUNICIPAL: RE NOVACIÓ DE 
CÀRRECS.-  
 
La Sra. Alcaldessa explica que la proposta ve motivada per la necessitat de nomenar un 
regidor per a formar part de la Comissió. 
 
En sessió de 29 de juny es va proposar com a membres de la Comissió al Sr. Sanuy, en 
representació de l’equip de govern, i al Sr. Buchaca com a representant de l’oposició, el 
qual ha manifestat que no accepta el càrrec. 
 
La Sra. Alcaldessa pregunta al Sr. Buchaca pel motiu de no acceptar aquest càrrec. 
 
El Sr. Buchaca contesta que no considera raonable acceptar ell quan a la resta del seu 
grup no se li ofereix col·laboració. 
 
La Sra. Alcaldessa proposa al regidor Carles Ferrer com a membre de la Comissió, ja que 
no hi volen participar el grup SPV. 
 
Per tant, no manifestant cap regidor oposició a l’acord, la Junta, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
1. Designar com a membre de la Comissió municipal de delimitació als regidors Jordi 

Sanuy Moncasi i Carles Ferrer Martínez. 
2. Designar com a tècnic municipal membre de la Comissió a l’arquitecte Xavier Josep 

Gelonch Pifarré. 
3. Comunicar el present acord a l’Oficina del Mapa Municipal de Catalunya. 

 
La Sra. Alcaldessa pregunta al Sr. Ibars pels responsables de les diferents àrees del grup 
SPV per poder dirigir-se a ells. El Sr. Ibars contesta que ho donarà per escrit.  
 
 
5.- PROPOSTA DE FESTES LOCALS PER AL 2016.-  
 
Es proposen les festes locals que figuren a la part dispositiva de l’acord. 
 
El Sr. Ibars, en nom de SPV, pregunta si s’ha parlat abans amb l’associació de 
comerciants o els comerços, atès que ells son els afectats. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’ha fet amb el mateix criteri de sempre: el dia del patró 
del poble, Sant Sebastià, i el dilluns següent a la festa de setembre. 
 
El Sr. Ibars diu que els membres de SPV s’abstindran. 
 
Sotmesa la proposta a votació, aquesta dona el següent resultat:  
 

- Vots a favor.............. SIS (6) 
- Vots en contra.......... CAP (0) 
- Abstencions.............. CINC (5) 
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Per tant, la Corporació,  
 
ACORDA:  
 
1. Proposar al Departament d’Empresa i Ocupació les següents festes locals, retribuïdes 

i no recuperables, al municipi d’Almenar, per a l’any 2016: 
 
- 20 de gener (Sant Sebastià) 
- 19 de setembre (Fira de setembre) 

 
2. Notificar el present acord al Departament d’Empresa i Ocupació als efectes escaients. 
 
6.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DEL TRAN SPORT 
PÚBLIC DE L’ÀREA DE LLEIDA.-  
 
Es proposa ratificar la modificació dels Estatuts del Consorci del transport públic de l’àrea 
de Lleida, Autoritat Territorial de Mobilitat, per tal d’actualitzar-los i adaptar-los a la 
normativa vigent que preveu, com a mesura més important, la seva adscripció a la 
Generalitat. 
 
Tots els membres de la Corporació manifesten la seva conformitat amb la proposta. 
 
Per tant, la Corporació, 
 
ACORDA:  
 
1. Ratificar la modificació dels estatuts del Consorci del Transport Públic de l’Àrea de 

Lleida, Autoritat Territorial de la Mobilitat, aprovada per acord GOV/9/2015, de 27 de 
gener i publicada al DOGC núm. 6799, de 29/01/2015. 
 

2. Trametre certificat del present acord al Consorci. 
 
 
 
7.- MOCIÓ DE SUPORT A LA POBLACIÓ REFUGIADA VÍCTIMA  DELS 
CONFLICTES ARMATS A LA MEDITERRÀNIA.-  
 
El Sr. Ferrer, regidor de l’àrea de benestar social, explica que l’Ajuntament estava 
treballant en aquest tema quan el grup SPV va presentar una instància en el mateix sentit, 
motiu pel qual es van reunir i es va acordar, de moment, aprovar una moció de suport a 
l’acollida i fer, també, un donatiu al Fons Català per al desenvolupament. 
 
El Sr. Ferrer procedeix a la lectura íntegra del text de la moció, l’aprovació de la qual es 
proposa. 
El Sr. Ibars manifesta l’acord amb la proposta del seu grup, si bé, li hauria agradat 
conèixer l’import de la donació abans del Ple, i pregunta quina serà la resposta de 
l’Ajuntament als veïns que volen actuar. 
 
El Sr. Ferrer respon que, actualment, s’està en fase d’organització per part de les diferents 
administracions, tal com vagi arribant informació s’anirà actuant. 
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El Sr. Ibars proposa que s’organitzin unes jornades de sensibilització i que ells hi puguin 
participar. 
 
Per tant, la Corporació, per unanimitat,  
 
ACORDA:  
 
1. Aprovar la següent moció:  

 
“MOCIÓ DE SUPORT A L’ACOLLIDA DE POBLACIÓ REFUGIADA  VÍCTIMA DELS 
CONFLICTES ARMATS A LA MEDITERRÀNIA 
 
El món local català manifesta la seva preocupació per la crisi humanitària en matèria 
de refugi que està tenint lloc a la Mediterrània, arran de la guerra civil a Síria i d’altres 
conflictes internacionals.    
 
Segons dades de l’ACNUR, aproximadament 322.000 persones han creuat la 
Mediterrània durant el 2015, la majoria com a refugiades, fugint de la violència i la 
persecució, de les quals almenys la meitat provenen de Síria. A més, es compta que 
2.750 persones han desaparegut o mort en els primers vuit mesos de l’any i es preveu 
que el nombre d’arribades continuï augmentant els propers dos mesos.      
 
El Fons Català de Cooperació al Desenvolupament és una organització formada per 
ens locals que destinen una part del seu pressupost a finançar accions de Cooperació 
al Desenvolupament i de Solidaritat amb els pobles dels països més desfavorits, i 
actua com a instrument de coordinació dels esforços dels ajuntaments catalans en els 
casos d’actuacions en situació d’emergència i especialment en la postemergència i 
reconstrucció. 
 
L’any 2013 el Fons Català va obrir una campanya d’emergència per donar suport a la 
població   arran de la guerra civil a Síria en la qual ha continuat treballant des de 
llavors, amb el suport dels municipis catalans.  
 
Davant de la situació actual i,  
 
− Atès que la Carta dels Drets Fonamentals de la Unió Europea, en el seu article 1, 

determina que la dignitat humana és inviolable i ha de ser respectada i protegida. 
 

− Atès que la Declaració Universal dels Drets Humans reconeix en l’article 14 que, en 
cas de persecució, tota persona té dret a cercar asil, i a gaudir-ne, a qualsevol país. 
 

− Atès que la Convenció de Ginebra del 1951 i el Protocol sobre l’Estatut del Refugiat 
de 1967, tots dos signats i ratificats per l’Estat espanyol, preveuen que cal facilitar 
l’estatut de refugiat i garantir els drets que aquest estatut preveu. 
 

− Atesa la crida de la Plataforma Stop Mare Mortum als municipis catalans per la 
creació d'una Xarxa de Municipis Acollidors. 
 

− Atès que pel principi de subsidiarietat tot el que pugui fer-se en una administració 
propera a la ciutadania no cal que es faci en una de rang superior.  
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− Atès que del 2013 al 2014 a Catalunya vam passar de 484 a 786 peticions d'asil i 
només 28 places d'acollida. 

 
− Atès que els municipis catalans s’han caracteritzat per respondre solidàriament a 

l’arribada de persones refugiades de conflictes com el dels Balcans i que compten 
amb un teixit associatiu vinculat a la pau, els drets humans i el desenvolupament. 

 
− Atesa la demanda de la societat civil catalana als respectius municipis per a que 

donin resposta a la situació dels refugiats. 
 

Per tot això, des de l’Ajuntament d’Almenar, es proposa l'adopció dels acords 
següents: 
 
Primer.  Instar el Govern espanyol a: 
 

• Demanar una major dotació de recursos a la UE per suport jurídic, assistència, 
acollida i integració social i que s’estableixin mecanismes perquè es 
transfereixin a les administracions municipals per a la gestió descentralitzada. 

• Augmentar el nombre de places d'asil, també com la dotació pressupostària per 
millorar la qualitat en les diferents fases de l'atenció a aquest col·lectiu. 

• Augmentar de sis mesos a un mínim de 24 mesos el període d'acollida de les 
persones sol·licitants d'asil, en funció de la vulnerabilitat de cada persona. 

• Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85% 
de les persones refugiades del món a través de la cooperació al 
desenvolupament o l’ajuda humanitària directa o indirecta, tot garantint els drets 
de totes les persones. 

 
Segon.  Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a: 
 

• Actualitzar la dotació pressupostària del Pla de Protecció Internacional a 
Catalunya (PPIC), aprovat el 28 de gener de 2014, adequant-la a la situació 
actual i assegurar-ne el desplegament. 

• Territorialitzar els serveis d'atenció a les persones demandants d'asil i en 
paral·lel formar i/o especialitzar aquelles persones dels municipis que s'hauran 
de fer càrrec del suport i l'atenció a les persones sol·licitants. 

• Donar suport als municipis acollidors i facilitar-ne la coordinació. 
• Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85% 

de les persones refugiades del món a través de la cooperació al 
desenvolupament o l’ajuda humanitària directa o indirecta, garantint els drets de 
totes les persones. 

 
Tercer. Elaborar, en el cas que no n'hi hagi, o revisar/actualitzar els plans d'acollida 
municipals (o comarcals) per a incorporar-hi l'asil. 
 
Quart.  Donar suport i col·laborar amb les entitats catalanes que treballen en l'acollida i 
el servei a les persones sol·licitants d'asil. 
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Cinquè.  Definir quin suport (servei i infraestructura) pot oferir el municipi per acollir les 
persones sol·licitants. 
 
Sisè.  Treballar en la sensibilització de la població del municipi sobre la realitat de les 
persones refugiades i la dinamització de la xarxa local solidària. 
 
Setè. Endegar i garantir polítiques municipals de cooperació al desenvolupament amb 
vocació transformadora.  
 
Vuitè.  Oferir els municipis com a territori d’acollida.  
 
Novè. Sumar-se a les línies de treball identificades i consensuades a la reunió en 
matèria de refugi, celebrada el passat 4 de setembre de 2015 a la seu del Fons Català 
amb la participació de més d’una vuitantena d’ajuntaments. Aquestes són:  
 

• Assistència en les rutes de fugida 
• Suport als municipis de la ruta 
• Planificació i gestió de l’acollida  
• Acollida a Catalunya  

 
Desè. Coordinar i concentrar els esforços del món local davant la situació 
d’emergència actual, a través del Fons Català, en col·laboració amb les entitats 
municipalistes, per tal de tenir una veu conjunta que interlocuti amb la Generalitat de 
Catalunya i el Govern de l’Estat espanyol. 
 
Onzè. Fer arribar aquest acord al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, a 
la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la 
Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat espanyol.”   

 
2. Fer un donatiu de 400 euros amb càrrec a la dotació pressupostària per a benestar 

social, a favor del Fons Català de Cooperació al Desenvolupament. 
 
 
8.- MODIFICACIÓ DE CRÈDITS AL PRESSUPOST VIGENT NUM . 3/2015.-  
 
El Sr. Ibars demana que es retiri aquest punt de l’ordre del dia atès que el seu grup no ha 
tingut temps d’estudiar-lo per haver obtingut la informació de l’Ajuntament molt tard. 
La Sra. Alcaldessa accedeix a retirar-lo perquè tinguin més temps per examinar la 
documentació però recorda que s’haurà d’aprovar perquè la modificació pressupostària es 
fa per donar cobertura a despesa efectuada gairebé tota en la legislatura anterior. 
 
 
9.- PRECS I PREGUNTES.-  
 
Obert el torn de precs i preguntes, es formulen les següents:  
 
1. El Sr. Ibars pregunta per què es fa el Ple a les oficines municipals provisionals i no a la 

Sala Polivalent que reuneix millors condicions, tal com van demanar el seu grup en la 
primera instància que va presentar. 
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La Sra. Alcaldessa contesta que la celebració de sessions fora de la seu de 
l’Ajuntament només es preveu en casos excepcionals. 

 
2. Per què no es fa el trasllat de les oficines municipals al nou Ajuntament i quant costa el 

lloguer dels actuals locals. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que falten coses per acabar en la seu reformada de 
l’Ajuntament, com ara l’ascensor. Per altra banda, ja estava previst als pressupostos 
pagar el lloguer dels locals el proper mes d’octubre. L’import del lloguer en un total són 
800 euros mensuals. 

 
3. La Sra. Cequiel pregunta si hi ha alguna mena de control quan s’acaba una obra, per 

saber quin ha estat el seu cost total.  
 
La Sra. Alcaldessa li agraeix aquesta pregunta i posa com a exemple l’actual obra de 
reurbanització de l’Avinguda de Lleida, que l’actual equip de govern s’ha trobat en 
procés d’execució sense que hi hagi projecte, ni contracte amb l’empresa constructora, 
ni dades sobre la despesa efectuada i la pendent d’executar.  
 
És per això que l’altra banda de l’Avinguda de Lleida es farà com una 2a fase i d’una 
forma ordenada: es farà projecte, hi haurà un contracte amb una empresa i es sabrà 
exactament el que costa. 
 
La resta d’obres que està fent la brigada es controlen les diferents despeses i es podrà 
saber el cost exacte.  

 
4. El Sr. Buchaca pregunta si la segona fase es farà aviat. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que només s’ha parat per fer-ho bé i l’obra es continuarà 
el més aviat possible. 
 

5. La Sra. Cequiel pregunta com va la construcció dels nous dipòsits d’aigua potable. 
 
El Sr. Sanuy contesta que s’està acabant el primer dipòsit que ha d’estar disponible per 
a poder fer el segon, si no es deixaria sense aigua la part alta del poble. 
 

6. Pregunta per l’obra de la Pl. Mercat. 
 
Contesta la Sra. Alcaldessa dient que es preveu una remodelació de la plaça instal·lant 
un ascensor per a la biblioteca i possiblement una entrada nova. S’estudiaran diferents 
opcions i procurarem incloure-ho als pressupostos del proper exercici. 
 

7. En relació a l’escola nova, el Sr. Ibars pregunta si l’equip de govern te alguna notícia 
sobre el darrers esdeveniments que han sortit a la premsa, com ara el canvi de 2 a 1,5 
línies. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que el Sr. Cullerés els va informar que això s’havia 
comunicat a l’Ajuntament i, per tant, la Corporació anterior ja ho sabia, però per als 
actuals membres de l’equip de govern va ser una sorpresa. 
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La Sra. Noguero afegeix que actualment estan treballant a Ensenyament en un 
informe per justificar el canvi d’1,5 línies a 1,7. 

 
8. El Sr. Ibars pregunta pel plet existent amb els propietaris anteriors dels terrenys 

adquirits per l’escola nova. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’han mantingut contactes amb els anteriors 
propietaris per veure les possibilitats d’arribar a un acord que eviti un plet. De moment 
estem pendent d’una entrevista amb l’advocat de l’Ajuntament que ho porta per tenir el 
seu assessorament abans de prendre una decisió. 

 
9. Pregunta si l’Ajuntament té previst assistir a l’obertura d’ofertes del concurs convocat 

per redactar la modificació del projecte de l’escola. 
 

La Sra. Noguero, regidora d’Ensenyament, respon que no, ja que per la naturalesa de 
l’acte de que es tracta no hi té res a dir l’Ajuntament i, per tant, el viatge suposaria una 
despesa que no té cap justificació. 

 
10. El Sr. Jordi Malla pregunta pels tràmits que s’han seguit per contractar un coordinador 

esportiu i pels horaris que tindrà i les seves tasques. 
 
El Sr. Sánchez contesta que està prevista la contractació dels seus serveis a través de 
l’associació Nereu i el seu cost anirà a càrrec de la subvenció de l’activitat “hàbits 
saludables”. 

 
11. La Sra. Payró pregunta si hi ha criteris establerts per a concedir subvencions a les 

diferents associacions fent especial referència als col·laboradors del mercat medieval. 
 

La Sra. Alcaldessa i el Sr. Ferrer contesten que aquest any s’ha fet com es venia fent 
si bé per al proper exercici si hi ha intenció d’establir criteris.  
 
El Sr. Sánchez afegeix que a les associacions de caràcter esportiu se’ls demana un 
pressupost del seu funcionament. 
 
La Sra. Payró demana que les subvencions s’atorguin prèvia aprovació d’unes bases i 
prèvia valoració dels projectes que es presentin. 

 
12. El Sr. Buchaca pregunta si s’ha mantingut algun contacte amb l’associació de 

caçadors per fer batudes de senglars i conills. 
 
El Sr. Sanuy contesta que s’han mantingut contactes i s’han demanat també permisos 
a Lleida que s’han denegat perquè no volen que els demani l’Ajuntament sinó la 
societat de caçadors. La societat l’ha demanat aquesta setmana passada i s’espera 
que els hi donin.  

 
13. Pregunta com és que no està tancat al trànsit el camí del riu. 

El Sr. Sanuy contesta que les cadenes que es posen les trenquen, que la única 
manera seria posar alguna cosa fixa que no es pogués moure. 

 
La Sra. Alcaldessa comenta la reunió mantinguda recentment amb responsables de 
l’ACA en la que van fer palès a l’Ajuntament el deficient estat en el que tenim la zona.  
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Van explicar que els tècnics de l’ACA van informar favorablement la construcció del 
camí, (la mota) per pressions dels seus caps i van sotmetre el seu informe favorable 
subjecte a una sèrie de condicions molt estrictes que no s’ha complit.  
 
Una d’elles era no permetre el pas de vehicles. Ella va proposar col·locar-hi unes 
pedres grosses per impossibilitar l’entrada de vehicles al camí, proposta que va 
rebutjar l’ACA perquè l’entrada de vehicles d’emergències ha de ser possible. La 
proposta dels representats de l’ACA va ser col·locar uns troncs gruixuts que no 
distorsionin l’ambient. També van assenyalar altres deficiències com ara la manca de 
rètols o les males condicions de les aigües. 

 
14. El Sr. Buchaca comenta que els camins rurals estan en molt mal estat i demana que 

es faci alguna actuació. 
 
El Sr. Sanuy contesta que ja van iniciar els treballs de conservació fa uns dies, si bé 
una avaria de la picadora va obligar a suspendre’ls. Tan aviat es repari l’avaria, es 
continuaran els treballs. 

 
15. Pregunta sobre el servei de guarderia rural. Si hi ha dades del treball que fa el guarda i 

dels seus resultats. 
 
El Sr. Sanuy contesta que fa un part de treball mensual amb tots els serveis que ha fet 
i les incidències que hi ha hagut. 

 
Respecte a l’eficàcia del servei, s’ha passat de varis robatoris a la setmana a no haver-
n’hi pràcticament cap. 

 
16. En relació a la moció que va aprovar el Ple de l’Ajuntament el 28 d’abril de 2014 

demanant la inclusió del reg del Pla del Sas dintre del projecte de modernització, el Sr. 
Buchaca pregunta si s’ha assistit a alguna de les reunions que es fan a Lleida, al 
Departament. 
 
El Sr. Sanuy contesta que no ens han convocat a cap reunió. A Almenar tenim el 
problema de la ZEPA que no permet el reg.  
 

17. El Sr. Ibars demana explicacions sobre la retirada d’estelades de l’Avinguda de Lleida 
el divendres passat, 25 de setembre. 
 
La Sra. Alcaldessa explica que es va fer per ordre de la Junta Electoral de Zona, si bé 
quan la brigada ja les retirava va trucar a l’advocat del partit que li va dir que si era un 
espai reservat per a propaganda d’una candidatura no les havia de retirar. 
Immediatament va donar l’ordre de suspendre la retirada, però després de comprovar 
que l’espai no s’havia reservat i que els mossos li truquessin al seu telèfon personal 
aconsellant que les traguessin o les traurien ells i avisant de les conseqüències que 
això podria tenir, entre altres, passar tots els costos a l’Ajuntament, les van retirar. 
 

18. El Sr. Ibars pregunta si s’està fent alguna gestió davant d’ENDESA pels freqüents talls 
de llum que hi ha. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’està fent gestions per tractar-lo amb responsables 
d’ENDESA. 
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Aprofita també per informar que a partir de les 00 hores es tanquen la meitat de faroles 
de l’Avinguda de Lleida, cosa que comportarà un estalvi anual d’uns 6.000 euros. 
 
També ha fet gestions davant el ministeri de Fomento per què aquest assumeixi el 
cost de l’enllumenat de les rotondes de TEALSA i APRACOSA que ara va a càrrec de 
l’Ajuntament. 
 

19. El Sr. Ibars comenta la queixa dels jubilats de que la senyora que els porta el bar no 
s’hi guanya la vida. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’és conscient del problema i que s’han pensat 
alternatives com ara una màquina de cafè, dinamitzar la zona amb activitats que 
permetin més rendibilitat, permetre l’obertura del bar al públic en general, etc., però 
que cap ha resultat satisfactòria.  

 
20. En relació al recent concurs per cobrir la plaça d’arquitecte municipal, el Sr. Ibars 

manifesta el desacord del seu grup en que s’hagi contractat amb un preu tan baix, 
considerant que això és aprofitar-se d’un col·lectiu que està passant una situació de 
crisis.  
 
La Sra. Noguero contesta que es tracta d’un professional liberal i l’Ajuntament es un 
més dels seus clients, l’Ajuntament no ha d’entrar en la gestió que fa el seu despatx. 
Per altra banda, el criteri econòmic és el més transparent i objectiu que hi ha. El no 
posar-hi més criteris, per altra banda, permet una participació més amplia. Es suposa 
també que la titulació professional ja és una garantia de competència. 
 
La Sra. Alcaldessa afegeix que no és res dolent el donar una oportunitat a la gent jove, 
cosa que no es faria si es valorés l’experiència, per altra banda, recorda que el servei 
s’ha de treure a concurs cada quatre anys. 

 
21. El Sr. Ibars reitera la sol·licitud formulada pel seu grup de que es permeti la gravació 

de les sessions del Ple. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que la opinió de l’equip de govern és de no gravar-les. De 
moment no hi ha cap precepte que obligui a fer-ho, per altra banda, es pretén evitar 
qualsevol ús indegut d’acord amb la Llei Orgànica de protecció de dades. 

 
Les sessions son públiques, ja les grava el secretari i no es veu necessitat de que ens 
filmem. 
 
La Sra. Noguero afegeix als motius de no gravar les sessions la despesa que 
suposaria. En la seva opinió la manera correcta de fer-ho seria contractar una empresa 
audiovisual que fes la gravació i la seva posterior difusió. 
 
El Sr. Ibars llegeix el següent text:  
 

“GRAVACIÓ PLENS MUNICIPALS. 
 
CAP llei, impedeix gravar un ple, ni es necessita cap autorització prèvia. 
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NO deixar gravar els plens municipals, VULNERA els drets fonamentals dels 
almenarencs/es a “comunicar o rebre lliurement informació veraç”, (frase extreta 
d’una sentència del Tribunal Suprem de Justícia contra l’Ajuntament de Manisses) 
 
VULNERA també, la Constitució Espanyola, que vostè com a Alcaldessa, no 
nosaltres, va jurar acatar el dia de la seva investidura i que en els seus articles 20 i 
21 diu, cito textualment: 
 
“Artículo 20 
1. Se reconocen y protegen los derechos:  

a) A expresar y difundir libremente los pensamientos, ideas y opiniones 
mediante la palabra, el escrito o cualquier otro medio de reproducción.  

b) A la producción y creación literaria, artística, científica y técnica.  
c) A la libertad de cátedra.  
d) A comunicar o recibir libremente información veraz por cualquier medio 

de difusión. La ley regulará el derecho a la cláusula de conciencia y al 
secreto profesional en el ejercicio de estas libertades. 

2. El ejercicio de estos derechos no puede restringirse mediante ningún tipo de 
censura previa.” 

 
 
Artículo 21 
 
L’article 21 de la CE en els seus distints apartats garantitza que: 
 
- … El mantenimiento de una comunicación pública libre, sin la cual quedarían 

vaciados de contenido real otros derechos que la constitución consagra, 
reducidas a formas hueras las instituciones representativas y absolutamente 
falseado el principio de legitimidad democrática que enuncia el artículo 1.2 CE, 
y que es la base de todo nuestra ordenación jurídico-política.” 

 
Arran d’això, normalment tant els tribunals de primera instància com posteriorment 
els Superiors de Justícia de cada Comunitat, han emès una sèrie de resolucions 
favorables a permetre enregistrar els plens, com en el cas proper a nosaltres de 
l’Ajuntament d’Almacelles on el passat 29 d’agost de 2015, el Ministeri Fiscal 
(Fiscalia) a instàncies d’una denúncia del grup municipal d’ICV Almacelles, ha 
obligat a l’alcalde a fer marxa enrere i a permetre, ara sí, enregistrar els plens. 
 
Més enllà si es vol, el passat 27 d’agost de 2015, el Tribunal Suprem (màxim òrgan 
jurídic estatal), falla una sentència, que s’adjunta, prou clara en aquest sentit i que 
de ben segur acabarà de crear jurisprudència en aquests casos. 
 
Els Plens són PUBLICS, aquests sí, per Llei. 
Nosaltres demanem gravar-los i fer-ne difusió per fer arribar al màxim de gent el 
que hi passa i s’hi diu, com a exercici de transparència i informació, respectant i 
complint el que ens vam comprometre al nostre programa electoral.” 
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22. Seguidament la Sra. Noguero fa la següent intervenció:  
 

“Primer que res, bona tarda a tots, Secretari, equip de govern, regidors i públic 
assistent. 
Com a regidora d’aquest ajuntament avui em permeto la llicència de fer sentir amb veu 
pròpia com a única representat del partit d’Unió democràtica de Catalunya.  
Com tots sabeu a hores d’ara el partit que jo represento en aquest ajuntament no va 
obtenir ahir representació al Parlament de Catalunya, però no per aixó renunciaré als 
principis i valors que té de base. Principis i valors que continuaré aplicant en les 
decisions que pugui des d’aquest Ajuntament. Com el respecte entre els que pensen 
diferent, apostant pel diàleg i en cas de dubte pel Sentit comú. 
Els partits polítics poden utilitzar diferents eines per arribar a un mateix objectiu. El fet 
de triar  l’eina que crec més beneficiosa per al meu poble i per a Catalunya, no farà 
que em senti  menys independentista o menys catalanista que un altre, l’objectiu era el 
mateix però per diferents camins i diferents vies, per aquest motiu respecto a la resta 
de partits polítics de la mateixa manera que m’agradaria que em respectessin a mi. De 
totes maneres avui estic impacient per veure de quina manera el govern que es formi 
al parlament assolirà l’independència sense utilitzar les eines del diàleg i el dret a 
decidir.   
Es cert que el dia 13 de juny tant els regidors d’ERC com els de CIU vam emprendre 
una legislatura municipal al capdavant de l’equip de govern d’Almenar, ideologies 
diferents però amb un únic objectiu: gestionar el municipi de la millor manera per a tots 
els almenarencs. 
Per les dues bandes ERC i CIU, ara 3 ERC, UDC i Demòcrates x Catalunya, teniem 
les mateixes inquietuds.   
I avui 28 de setembre de 2015, després dels 100 dies de govern municipal vull fer una 
valoració personal, i posar de manifest que: 
- Aquest equip de govern és més fort avui que fa 3 tres mesos. Hem conegut la 

manera de ser i de treballar de cadascú de nosaltres, i tots estem disposats a 
treballar en benefici comú.  

- Aquest equip de govern treballa cada dia amb responsabilitat. Cada dia de dilluns a 
diumenge. 

- Aquest equip de govern està format per un grup de persones d’una gran qualitat 
humana, al meu entendre. 

Aquest equip de govern, potser no té un sac de carreres universitàries a l’esquena 
però està carregat d’educació i disposat a escoltar i a respectar a tothom. 
 
No em vull deixar de donar les gràcies als regidors que esteu a l’oposició, sense 
vosaltres segurament, tot això no hagués estat possible tan aviat. Vosaltres heu fet 
que des de l’oposició, (OPOSICIÓ amb totes les lletres) aquest equip de govern estigui 
més unit que mai.  
 
Les vostres crítiques NO objectives han accelerat el procès d’adaptació dels uns amb 
els altres dins l’equip de govern. I per això hem cregut que era l’única manera de dur a 
terme amb estabilitat el govern municipal d’Almenar.  
Darrera de cada acta de regidor hi ha persones i sentiments.  Per sobre hi són les 
sigles dels partits, però quan us ha convigut heu atacat persones i quan us ha 
convingut a les sigles. Aquestes incoherències no us fan més dignes.  
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No us vull convèncer amb el què us diré, però si poso de manifest que us ho dic 
convençuda. 
El diàleg, el respecte i l’educació han de passar per davant de moltes altres coses. Ja 
siguin sigles de partits polítics, càrrecs polítics, banderes o minuts de glòria en premsa.  
Aprofito el meu torn de paraula per donar l’enhorabona i encoratjar-lo per a que 
continuï amb els seus propòsits al Joan Caballer, almenarenc i amant del món del 
motor.   
Felicitar-lo pel Segon premi en una de les vuit carreres que formen part del campionat 
europeu  de Drift. El King of Europe. Mai abans cap pilot espanyol havia aconseguit 
superar aquesta marca. 
Aquesta carrera també li va puntuar pel campionat espanyol de Drift i va quedar en 
primera posició.  
Quedem a l’espera, del proper d’aquest cap de setmana del 10 a l’11 d’octubre, per a 
que es pugui proclamar Campió d’Espanya de Drift en la categoria de pro a Espanya.  
Endavant Joan, Almenar està amb tu! 
Ara si, ja acabo, moltes gràcies a tots.” 

 
23. El Sr. Sánchez, com a regidor d’Esports, fa constar la felicitació de l’Ajuntament dels 

següents veïns d’Almenar: 
 
- Als germans Joan i Xavier Caballer, tal com ha dit la regidora Noguero, pel seu 

primer lloc al Campionat d’Espanya i 2on d’Europa de “l’Open Slalom Drift” celebrat 
al circuit de Cheste (Valencia).   

- A Josep Segués i Segués pel seu tercer lloc en la classificació de la cursa Gran 
Fons de Ponent.  

- A Francisco Cabrero Rocha pel seu segon lloc al trofeu de Pesca de la Festa 
Major. 

- A Jordi Heredia pel primer lloc en el concurs de caça de la Festa Major. 
- A Jordi Biosca, pel primer lloc en el campionat d’escacs de la Festa Major. 
- A Albert Sanuy, pel segon lloc en el campionat d’escacs de la Festa Major. 

 
24. La Sra. Alcaldessa fa constar l’agraïment de la Corporació a les persones que han 

cedit estris per decorar alguns indrets del casc antic: 
 
- Antonieta Sarroca. 
- Francesc Fargues. 
- Santiago Caballer. 

 
 
Seguidament, la Sra. Alcaldessa aixeca la sessió essent l’hora i data assenyalades a 
l’encapçalament. 
 
Vist i plau,                                                                                                           En dono fe, 
L’ALCALDESSA,                                                                                                    EL SECRETARI, 
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